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PROTOKÓŁ NR XIII/2015 

z obrad XIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

odbytej dnia 25 listopada 2015 roku w godz. od 12.00 do 15.45 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski 

w Nakle nad Notecią. 

 

 

 

Ad. 1/ 

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 12.00 otworzył obrady XIII sesji Rady 

Powiatu Nakielskiego. Powitał radnych i zaproszonych gości. 

 

Ad. 2/ 

Stwierdzenie quorum. 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie  

w obradach uczestniczy 21 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 radnych stanowi quorum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał i decyzji. Następnie odczytał proponowany porządek obrad XIII sesji 

Rady Powiatu Nakielskiego. 

 

 

Porządek obrad 

XIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 25 listopada 2015 roku, godz. 12.00. 

 

 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

4. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym. 

5. Stan dróg powiatowych i wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego. 

6. Pozyskiwanie środków zewnętrznych przez Starostwo Powiatowe oraz jednostki organizacyjne Powiatu 

Nakielskiego w roku 2015. 

7. Informacja o działalności „Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie sp. z o.o.”. 

8. Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Nakielskiego za okres 2013 – 2014. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla powiatu nakielskiego”; 
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b) przystąpienia Powiatu Nakielskiego w poczet członków zwyczajnych Kujawsko – Pomorskiej Organizacji 

Turystycznej; 

c) przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego; 

d) Programu Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016; 

e) intencji likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Paulinie; 

f) intencji likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Rozwarzynie. 

10. Interpelacje i zapytania radnych.   

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, działając na podstawie art. 15 ust. 2 ustawy  

o samorządzie powiatowym oraz § 47 ust. 1 Statutu Powiatu Nakielskiego zaproponował zmianę ww. porządku obrad. 

Poprosił Radę o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: 

g) zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego; 

h) zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2015; 

i) zmieniającą uchwałę w sprawie przekazania w 2015 roku środków finansowych na Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej Województwa Kujawsko – Pomorskiego; 

j) rozpatrzenia skargi na Starostę Nakielskiego. 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi lub pytania do przedstawionego porządku obrad i jego zmian. 

 

Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, powiedział, że o godzinie 13.00, w Paterku, odbędzie się uroczyste 

otwarcie Parku Przemysłowego, czyli inwestycji o której kilkakrotnie była mowa na sesjach. Przypomniał, że Rada Powiatu 

Nakielskiego na Park Przemysłowy w Paterku przeznaczyła z budżetu na 2015 r. kwotę 300 000 zł. Pan Starosta złożył 

wniosek formalny dotyczący godzinnej przerwy w sesji, aby umożliwić wszystkim, którzy chcą zobaczyć to ważne dla 

Powiatu Nakielskiego miejsce, przejazd do Paterka i powrót na obrady Rady Powiatu. Powiedział, że zna program otwarcia  

i jest przekonany, że nie będzie to trwało dłużej niż godzinę. Na koniec wypowiedzi poprosił, aby uwzględnić wniosek  

o przerwę. 

Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że jego zdaniem powinno to być jakoś inaczej 

rozwiązane, bo skoro od miesiąca wiadomo, że uroczystość otwarcia Parku Przemysłowego odbędzie się tego samego dnia 

co sesja Rady Powiatu, to można było ustalić rozpoczęcie sesji na godzinę 10.00. Stwierdził, że sesja zdążyłaby się 

skończyć i można byłoby jechać na otwarcie. Pan Radny Tchórzewski dodał, że na komisji nikt nie wspomniał o tej sytuacji. 

Zapytał, czy jak będzie otwarcie sali w Mroczy, to też radni tam pojadą i czy teraz będą sobie robić takie „wycieczki”. 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że przyjmuje zgłoszony przez Starostę 

Nakielskiego wniosek formalny i proponuje przeprowadzić dwa głosowania. Pierwsze za przyjęciem lub odrzuceniem 

porządku obrad, drugie za przyjęciem lub odrzuceniem wniosku formalnego Starosty. 
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Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych przy 20 głosach "za", 0 głosach "przeciw" i 1 głosie 

"wstrzymującym się" zatwierdziła poniższy porządek obrad. 

 

 
Porządek obrad 

XIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 25 listopada 2015 roku, godz. 12.00. 

 

 

1.  Otwarcie sesji.  

2.  Stwierdzenie quorum. 

3.  Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

4.  Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym. 

5.  Stan dróg powiatowych i wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego. 

6.  Pozyskiwanie środków zewnętrznych przez Starostwo Powiatowe oraz jednostki organizacyjne Powiatu 

Nakielskiego w roku 2015. 

7.  Informacja o działalności „Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie sp. z o.o.”. 

8.  Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Nakielskiego za okres 2013 – 2014. 

9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) przyjęcia „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla powiatu nakielskiego”; 

b) przystąpienia Powiatu Nakielskiego w poczet członków zwyczajnych Kujawsko – Pomorskiej Organizacji 

Turystycznej; 

c) przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego; 

d) Programu Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016; 

e) intencji likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Paulinie; 

f) intencji likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Rozwarzynie; 

g) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego; 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2015; 

i) zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania w 2015 roku środków finansowych na Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej Województwa Kujawsko – Pomorskiego; 

j) rozpatrzenia skargi na Starostę Nakielskiego. 

      10. Interpelacje i zapytania radnych.   

      11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wnioski i oświadczenia radnych. 

13. Wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad. 
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Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych przy 16 głosach "za", 1 głosie "przeciw" i 4 głosach 

"wstrzymujących się" przyjęła wniosek formalny Starosty Nakielskiego w sprawie godzinnej przerwy w obradach 

sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 3/ 

Przyjęcie protokołu z XII sesji Rady Powiatu nakielskiego. 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, iż osobiście zapoznał  

się z protokołem z XII sesji Rady Powiatu i nie wnosi w tym zakresie uwag. Przypomniał, że protokół wyłożony był do wglądu  

w Biurze Rady.   

 

Rada Powiatu Nakielskiego nie wniosła uwag do protokołu i w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła go. 

 

Ad. 4/ 

Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym. 

Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, na wstępie poinformował, że uchwały podjęte przez Radę Powiatu  

na poprzedniej sesji zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Poinformował również, że odstąpiono od realizacji 

uchwały, która dotyczyła zaciągnięcia kredytu długoterminowego, gdyż udało się tak dopiąć tegoroczne wydatki,  

że ostatecznie nie ma potrzeby wzięcia kredytu. Następnie Pan Starosta przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym /sprawozdania stanowią załączniki do niniejszego protokołu sesji/. Pan Starosta złożył 

również informację o wybranych przedsięwzięciach służbowych Starosty i Wicestarosty Nakielskiego /informacja stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu sesji/.  

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował Panu Staroście Tomaszowi 

Miłowskiemu za sprawozdanie i zapytał, czy są do niego pytania lub uwagi. 

 Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, powiedział, że chciałby uzupełnić informację Pana Starosty, gdyż 

on również brał udział 11 listopada w obchodach Święta Niepodległości. Powiedział również, że skoro Starosta wymieniał 

wszystkich uczestników spotkania, dotyczącego Liceum Ogólnokształcącego w Szubinie, to dobrze byłoby, aby wymienił 

również wszystkich członków Komisji Edukacji, Promocji i Sportu, którzy brali udział w tym spotkaniu. 

 Pan Tadeusz Sobol, Radny Rady Powiatu, powiedział, że ma pytanie do punktu 7 sprawozdania z posiedzenia 

Zarządu Powiatu w dniu 16 listopada: cyt.: „Zarząd Powiatu ustalił wysokość cen i opłat za korzystanie z obiektów i urządzeń 

o charakterze użyteczności publicznej powiatu nakielskiego na Przystani Powiat Nakielski.” Pan Radny Sobol poprosił  

o więcej szczegółów. Zapytał, czy ceny za wynajęcie pokoi lub wynajem sprzętu uległy wzrostowi. 

 Pani Anna Maćkowska, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że ma pytanie dotyczące powołania zespołu  

do spraw opracowania „Strategii rozwoju oświaty w powiecie nakielskim”. Zapytała, jaki jest skład tego zespołu. Drugie 

pytanie Pani Radnej Maćkowskiej dotyczyło rejestracji rolnika z terenu powiatu nakielskiego do konkursu „Rolnik Pomorza  

i Kujaw”. Pani Radna zapytała, kto został wytypowany i z jakiej gminy.  

 Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, powiedział, że już kiedyś przepraszał, że nie wymienił wszystkich 

biorących udział w uroczystościach. Stwierdził, że ma z tym problem, więc albo przestanie wymieniać radnych albo zacznie 

baczniej rozglądać się w trakcie uroczystości. Przeprosił i powiedział, że musi podjąć jakąś decyzję, bo nie chce nikogo 
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pomijać. Zaznaczył, że bardzo cieszy go tak duża aktywność radnych podczas różnego rodzaju uroczystości i spotkań. 

Odpowiadając na uwagę Pana Radnego Warmke, dotyczącą spotkania w sprawie Liceum Ogólnokształcącego w Szubinie, 

Pan Starosta powiedział, że o spotkanie z Komisją Oświaty Rady Miejskiej w Szubinie poprosił Przewodniczący Komisji 

Edukacji, Promocji i Sportu – Pan Zbigniew Sabaciński. Dodał, że na tym spotkaniu obecni byli wszyscy członkowie Komisji 

Edukacji, Promocji i Sportu. Odpowiadając na pytanie Pana Radnego Sobola, Pan Starosta powiedział, że ceny wynajęcia 

pokoi czy wypożyczenia sprzętu na przystani nie uległy wzrostowi. Poinformował, że pojawiła się nowa część cennika, 

dotycząca stoisk, które są organizowane na przystani podczas różnego rodzaju uroczystości, spotkań, imprez, festynów. 

Wyjaśnił, że dotychczas nie było to uregulowane. W nowej uchwale pojawiły się kwoty, a także zapis, że cenę za wynajem 

terenu o powierzchni ok. 8 500 m2 każdorazowo ustala Zarząd Powiatu Nakielskiego. Odpowiadając na pytanie Pani Radnej 

Maćkowskiej, Pan Starosta powiedział, iż Zarząd Powiatu podjął decyzję, że Powiat Nakielski przystąpi do konkursu „Rolnik 

Pomorza i Kujaw”, natomiast wybór rolnika, który będzie reprezentował Powiat Nakielski, nastąpi na kolejnym posiedzeniu 

Zarządu Powiatu. Następnie Pan Starosta podziękował Pani Radnej Annie Maćkowskiej za pytanie dotyczące zespołu  

do spraw opracowania strategii rozwoju oświaty. Wyjaśnił, że skład zespołu pojawił się już po pierwszej rozmowie  

z przedstawicielami firmy Vulcan. Dodał, że spotkanie to było bardzo owocne, gdyż firma przedstawiła na podstawie badań 

Głównego Urzędu Statystycznego i Systemu Informacji Oświatowej oświatę powiatu nakielskiego na tle kraju. Oświadczył,  

że było to bardzo cenne. Następnie Pan Starosta wymienił wszystkich członków zespołu strategicznego do spraw 

opracowania strategii rozwoju oświaty. 

 

Więcej pytań i uwag nie było. 

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, ogłosił godzinną przerwę w obradach sesji. 

 

Po wznowieniu obrad sesji, Rada Powiatu przystąpiła do omawiania kolejnego tematu sesyjnego.  

 

Ad. 5/ 

Stan dróg powiatowych i wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego. 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił o zabranie głosu Pana Janusza Dąbka, 

Kierownika Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi. 

Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, poinformował, że niestety Pan Dyrektor 

Kielnik nie mógł przybyć na sesję Rady Powiatu w Nakielskiego. W tej sytuacji to on został oddelegowany  

i postara się udzielić informacji na temat dróg wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego. Powiedział, że Zarząd Dróg 

Wojewódzkich zawiaduje siecią dróg wojewódzkich na terenie całego województwa – jest to 1730 km. Rejon Dróg 

Wojewódzkich w Tucholi jest jednym z 26 rejonów i zarządza siecią w północnej części województwa. Powiedział, że Rejon 

ten zarządza 270 km dróg, a jego zasięg to 5 powiatów: tucholski, sępoleński, nakielski, żniński i bydgoski. Pan Kierownik 

Janusz Dąbka oznajmił, że przez teren powiatu nakielskiego przebiegają 4 drogi wojewódzkie: droga nr 241 Tuchola – 

Rogoźno, nr 243 Mrocza – Koronowo, nr 246 Paterek – Łabiszyn i nr 247 Kcynia – Szubin o łącznej długości 91 km 353 m, 

co stanowi 33,6% sieci drogowej w rejonie. Dodał, że drogi w przebiegu miejskim zajmują 9 km 780 m. Pan Kierownik 

Janusz Dąbka powiedział, że przez ostatnie 15 lat przebudowano na terenie powiatu nakielskiego 84 km 738 m dróg  

tj. 92,5% dróg i że ostatnim przebudowanym odcinkiem na drodze wojewódzkiej w powiecie nakielskim jest droga nr 241  

od granicy powiatu sępoleńskiego Wiele – Mrocza o łącznej długości 5 km. Został tam również wybudowany most. Dodał,  
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że ten odcinek drogi został oddany do użytku w lipcu bieżącego roku, a wartość przebudowy to 9 060 000 zł. Zaznaczył,  

że został do przebudowania odcinek drogi nr 243 Mrocza – Koronowo na długości 6 600 m. Stwierdził, że nie wiadomo, 

kiedy zostanie ona przebudowana, ale w roku 2016 zaplanowano na tym odcinku przebudowę przepustów w miejscowości 

Mrocza, jak również przewidziany jest do przebudowy most w miejscowości Drzewianowo. Dodał, że przygotowana jest już 

dokumentacja. Pan Kierownik Janusz Dąbka przypomniał, że na drodze wojewódzkiej nr 241 w Nakle nad Notecią wykonana 

została przebudowa skrzyżowania z rondem za kwotę 4 125 000 zł, a na drodze nr 246 w miejscowości Szubin wykonana 

została nakładka w postaci dywanika o długości 490 m za kwotę 79 000 zł. Poinformował, że w ramach bieżącego 

utrzymania dróg, w celu poprawy bezpieczeństwa, podkoszone zostały drzewa na odcinku od granicy powiatu do granicy 

województwa, a także wykonane zostało oznakowanie poziome, tzw. pasy krawędziowe na odcinku drogi nr 241. Pan 

Kierownik Janusz Dąbka wyjaśnił, że Rejon Dróg Wojewódzkich zajmuje się bieżącym utrzymaniem dróg. Do ich zadań 

należy zimowe utrzymanie, remonty nawierzchni, koszenie trawy, ścinki pobocza, usuwanie uszkodzonych i zniszczonych 

znaków, prace konserwacyjne na mostach i wiaduktach, malowanie i odnawianie oznakowania poziomego, wycinanie 

krzaków. Zaakcentował, że jako gospodarza tego terenu, boli go fakt, że w ciągu ostatnich 3 lat na remonty wiat 

przystankowych trzeba było wydać 60 tys. zł, a w samym miesiącu grudniu trzeba będzie wydać na naprawy 26 - 30 tys. zł. 

Dodał, że firma, która wykonuje te naprawy żąda, aby odbiór prac nastąpił w tym samym dniu, w którym stawiają wiatę,  

bo istnieje realna obawa, że następnego dnia wiata będzie już zdewastowana. Podał przykład przystanku przy ZNTK 

Paterek, gdzie równy tydzień po wyremontowaniu zostały tylko dachy, pleksa została zdewastowana. 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu powiedział, że ma pytanie dotyczące drogi 

wojewódzkiej nr 243 Mrocza - Koronowo. Zapytał, kiedy jest ona przewidziana do remontu. 

 Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, odpowiedział, że w 2007 roku 

przygotowali do Urzędu Marszałkowskiego program rozwoju do 2015 roku i przebudowa drogi nr 243 ujęta była w tym planie. 

Niestety na realizację nie starczyło pieniędzy.    

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że mieszka przy drodze nr 243 i uważa, 

że ta droga tylko z nazwy jest drogą wojewódzką. Poinformował, że według statystyk prowadzonych przez miejscową 

jednostkę Ochotniczej Straży Pożarnej na drodze tej jest bardzo wiele groźnych wypadków. Pan Przewodniczący stwierdził, 

że będąc użytkownikiem tej drogi jest przekonany, że prawie niemożliwe jest bezkolizyjne wyminięcie się na niej dwóch 

samochodów o większych gabarytach. Dodał, że w jego opinii ta droga wręcz zagraża bezpieczeństwu, gdyż gałęzie  

od drzew praktycznie przylegają do pasa jezdni, bo uniemożliwia wyminięcie się dwóch aut. Poza tym nawierzchnia jest tak 

mocno obniżona na obrzeżach przez korzenie drzew, że modernizacja tej drogi powinna być jednym z zadań priorytetowych.    

 Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, odpowiedział, że bezpieczeństwo leży 

na sercu każdemu i że on również jest użytkownikiem dróg. Stwierdził, że na kolejność realizowania projektów wpływ ma 

natężenie ruchu. Pan Kierownik Dąbka opowiedział o sytuacji, kiedy to uczestnicząc w komisjach dotyczących planu wycinki 

drzew przy drodze nr 241 usłyszał, że przepisy dotyczące ochrony środowiska zostały tak zaostrzone, że gdy droga  

ta będzie przebudowywana, to na wielu odcinkach będzie musiała mieć zmieniony przebieg, gdyż nie można wyciąć drzew  

z niektórymi gatunkami mchów i porostów. Powiedział, że jeżeli chodzi o drogę nr 243, to co prawda przepis i ustawa mówią, 

że drzewa powinny być odsunięte od jezdni co najmniej 2 m, ale jest to wiedza teoretyczna, a nieraz ważniejsza okazuje się 

ochrona porostów i ptaszków. Dodał, że droga ta ma 5 - 5,2 m szerokości, a droga wojewódzka powinna mieć minimum 6 m 

i dobrze, że te drzewa tam rosną, gdyż gdyby ich nie było, krawędzie byłyby połamane. Na zakończenie wypowiedzi 

powtórzył, że o kolejności wyboru dróg do remontu decyduje natężenie ruchu. 
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 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, stwierdził, że przepisy, które źle służą ludziom 

powinny być zmienione. Dla bezpieczeństwa drzewa powinny być wycinane, a wygląda to teraz tak, ze na zakrętach sadzi 

się nowe drzewa, które za kilkanaście lat będą zagrożeniem życia. 

 Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, powiedział, że korzystając z obecności Kierownika Rejonu 

Dróg Wojewódzkich chciałby zwrócić uwagę, że Nakło nad Notecią jest miastem powiatowym, więc konstrukcja przystanku 

autobusowego na ulicy Poznańskiej powinna być tak opracowana, aby wandale nie dali rady jej zniszczyć. Oznajmił,  

że ewentualnie powinny tam zostać zamontowane kamery monitoringu. Pan Radny Bagnerowski stwierdził, że skoro taka 

jest sytuacja, to lepiej wydać pieniądze na kamerę monitorującą, niż ciągle remontować wiatę przystankową. Dodał,  

że z przystanku na ulicy Poznańskiej korzysta duża liczba osób jadących w kierunku Szubina i Kcyni, a wiata jest dziurawa 

już rok. Następnym tematem, który poruszył Pan Radny Bagnerowski, był temat obwodnicy miasta Nakło nad Notecią. 

Powiedział, że chciałby prosić o informację, czy jest to teren, który traktuje się jako zabudowany czy jako niezabudowany. 

Stwierdził, że jeżeli uznaje się ten teren za zabudowany, to dobrze byłoby powtórzyć stosowne oznaczenie, aby kierowcy nie 

mieli wątpliwości i nie przekraczali dozwolonej prędkości. Pan Radny Bagnerowski poruszył również temat postawienia 

znaku "kierowco zwolnij" w Szczepicach. Stwierdził, że nie kosztuje to wiele, a może uratować życie kilku osobom. Dodał,  

że ten znak jest potrzebny, bo pomimo zabezpieczeń kierowcy zwalniają tylko w przypadku, gdy stoją tam policjanci. 

Jeszcze raz powtórzył, że bardzo prosi, aby taki znak ustawić w Szczepicach. Pan Radny Bagnerowski poprosił również  

o odpowiedź na pytanie, co będzie ze spływem wody w Szczepicach, ponieważ tak się stało, że woda nie spływa do rowu, 

lecz zalewa pola rolnikom. Dodał, że woda miała naturalny spływ po jednej stronie, a teraz w wyniku prac drogowych woda 

zalewa pola i jedno z gospodarstw. Poprosił, aby Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich, przyjrzał się 

temu tematowi. 

 Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, powiedział, że może odpowiedzieć  

na wszystkie powyższe pytania. Stwierdził, że w przypadku wiat przystankowych propozycja, żeby wstawiać blachy jest 

niemożliwa do zrealizowana ze względu na trwanie okresu gwarancyjnego. Wiaty muszą wyglądać tak, jak w chwili 

założenia, czyli jeżeli wiata wykonana była z pleksy, należy wstawić pleksę. Dodał, że udało się w skali roku 

wygospodarować pieniądze, więc wiaty będą w grudniu naprawiane. Odnosząc się do wniosku Pana Radnego 

Bagnerowskiego, dotyczącego znaku "kierowco zwolnij" w Szczepicach, Pan Kierownik Janusz Dąbka powiedział, że zebrała 

się komisja, w której biorą udział m.in. Komenda Wojewódzka Policji, zarządzający ruchem, przedstawiciele Urzędu 

Marszałkowskiego i podczas tego spotkania zapadnie decyzja, czy znak będzie postawiony. W odpowiedzi na pytanie  

o zalewanie pól i gospodarstwa w Szczepicach, powiedział, że przebudowa drogi została wykonana zgodnie  

z dokumentacją. Zapewnił, że Rejon Dróg Wojewódzkich obserwuje i monitoruje tę drogę i że rów odwadniający spełnia swą 

rolę. Dodał, że jeżeli woda będzie się przelewać wykonany zostanie przewiert na drugą stronę. 

 Pani Beata Danielewska-Szymczak, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że chciałaby poruszyć temat chodników 

przy drogach wojewódzkich. Dodała, że chodzi jej o chodnik pomiędzy Samoklęskami Dużymi i Samoklęskami Małymi oraz  

o chodnik w Smolnikach. Wyjaśniła, że chodnik w miejscowości Smolniki został wybudowany do ostatniego budynku w tej 

miejscowości, jednak w momencie budowy chodnika nie istniał jeszcze budynek, w którym obecnie mieszka rodzina  

z małymi dziećmi.  

 Pan Jarosław Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, powiedział, że prosi o poruszenie tej 

sprawy na piśmie, gdyż wtedy odniesie się do nich Zarząd. Następnie wypowiedział się na temat chodnika pomiędzy 

Samoklęskami Dużymi i Małymi. Powiedział, że gmina opiniuje projekty i projekt tej drogi został zaakceptowany bez łączenia 

chodników. Zrobione jest to w ten sposób, że usypany został tzw. tłuczeń i z tego się teraz korzysta. Dodał, że chodnik 
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powstanie w przypadku, gdy będzie wniosek i pieniądze. Poinformował, że istniał program budowy chodników i jeżeli taka 

możliwość znowu się pojawi, warto pisać wniosek. 

 Pan Piotr Hemmerling, Radny Rady Powiatu, powiedział, że chciałby zadać pytanie dotyczące budowy ronda  

w Kcyni. Zapytał, czy w tej chwili trwają jakieś prace przygotowawcze i w jakiej perspektywie przewidywana jest realizacja tej 

inwestycji.  

 Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, odpowiedział, iż wie tylko tyle, że był 

przygotowany projekt i że wystąpiły jakieś problemy związane z cmentarzem.  

 Pan Radny Hemmerling, Radny Rady Powiatu, przypomniał, że projekt był gotowy już na początku 2014 roku. 

 Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, powiedział, że wie o tym, ale nie zna 

przyczyn, z powodu których rondo jeszcze nie powstało.  

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił, aby to pytanie skierować do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich na piśmie. Następnie poprosił Pana Bartosza Lamprechta, Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych  

o przedstawienie informacji na temat stanu dróg powiatowych. 

 Pan Bartosz Lamprecht, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, powiedział, że przedstawi informację w dużym 

skrócie i skupi się na tym, co udało się zrealizować w roku bieżącym. Poinformował, że jeżeli chodzi o inwestycje, to w roku 

bieżącym udało się zrealizować 7 zadań inwestycyjnych. Jednym z zadań była realizacja inwestycji w ciągu drogi powiatowej 

nr 1925 Karnówko - Nakło nad Notecią - Karnowo na kwotę 1 600 000 zł. W ramach tego zadania zostało przebudowane 3,9 

km drogi powiatowej. Pan Dyrektor Lamprecht, powiedział, że na to zadanie Zarząd Dróg Powiatowych otrzymał 

dofinansowanie z Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych w wysokości 50% kosztów tej inwestycji, a Gmina 

Nakło wsparła inwestycję kwotą 320 000 zł. Drugim zrealizowanym zadaniem była inwestycja w ciągu drogi powiatowej 

Samsieczno - Gorzeń za kwotę 1 800 000 zł. Pan Dyrektor Lamprecht powiedział, że przebudowano tu drogę na odcinku 4,3 

km i podobnie jak w wyżej wymienionej inwestycji uzyskano 50% dofinansowania z Narodowego Programu Przebudowy 

Dróg Lokalnych (kwotę 350 000 zł od Gminy Nakło nad Notecią). Trzecim zadaniem inwestycyjnym była przebudowa ulicy 

Wyrzyskiej w Kcyni. Pan Dyrektor Lamprecht stwierdził, że było to duże zadanie na odcinku 800 m. Zarząd Dróg 

Powiatowych otrzymał wsparcie od Gminy Kcynia w wysokości 180 000 zł. Następnym zadaniem była realizacja inwestycji  

w ciągu drogi powiatowej Ciężkowo - Wąsosz, gdzie za kwotę 230 000 zł wyremontowano 1,2 km drogi powiatowej. 

Kontynuując wypowiedź Dyrektor Lamprecht powiedział, że w Starym Jarużynie, na terenie gminy Szubin wyremontowano 

610 m drogi za kwotę 150 000 zł. Dodał, że obecnie realizowana jest inwestycja polegająca na ułożeniu 250 m nowego 

dywanika asfaltowego za kwotę 50 000 zł w miejscowości Sipiory. Poinformował, że w ramach zadań remontowych udało się 

wykonać powierzchniowe utrwalenie na odcinkach o łącznej długości ok. 10 km. Były to drogi: 2,2 km Dziunin - Mrocza  

na odcinku Dębionek - Broniewo; 5,4 km Kowalewko - Kcynia na odcinku 540 m w miejscowości Dębogóra oraz  

Kcynia - Słonawki na odcinku Kcynia - Malice 2,7 km. Dyrektor Lamprecht podkreślił, że łącznie na nawierzchniach 

bitumicznych udało się wykonać zabiegi na długości 20 km. Oznajmił, że ostatnim zadaniem inwestycyjnym, realizowanym 

na drogach powiatowych jest budowa chodników. W ramach tego zadania zrealizowano 11 chodników w następujących 

miejscowościach: Stalówka 130 m, Chomętowo 500 m, Turzyn 110 m, Miastowice 200 m, Dziewierzewo 100 m, Żarczyn  

40 m. Dodał, że pieniądze na budowę chodników zostały przesunięte z oszczędności powstałych wskutek lekkiej zimy. 

Poinformował, że dodatkowo zrobiony został parking utwardzony kruszywem przy ośrodku zdrowia w miejscowości Małe 

Rudy - 150 m, a w miejscowości Sierniki 80 m. Poza tym w miejscowości Smogulecka Wieś dokończono chodnik na długości 

30 m, w miejscowości Mieczkowo 100 m, a w miejscowości Dobieszewko 104 m. Stwierdził, że jeżeli chodzi o budowę 

chodników to Zarząd Dróg Powiatowych współpracował z Gminą Szubin i z Gminą Kcynia. Gmina Kcynia dostarczyła 

materiał do budowy chodników, natomiast Gmina Szubin wsparła ten cel finansowo kwotą w wysokości 40 000 zł. Ponadto 
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współpracując z Gminą Sadki (Zarząd Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią zapewnił materiał do budowy, a Gmina Sadki 

robociznę) udało się zrealizować chodnik w miejscowości Kraczki. Dodał, że zabezpieczony został już materiał  

na kontynuację chodnika w miejscowościach Dębowo i Samostrzel. Pan Dyrektor Lamprecht poinformował, że jeżeli chodzi  

o rok przyszły, to w projekcie budżetu znajdują się cztery zadania inwestycyjne na drogach powiatowych. Powiedział,  

że na dwa duże zadania Zarząd Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią chce pozyskać środki zewnętrzne. Wyjaśnił,  

że ma na myśli drogę Nr 1921 Paterek - Łankowiczki i ciąg dróg powiatowych Trzeciewnica-Suchary-Ślesin. Powiedział,  

że oba te zadania szacują na kwotę po 4 000 000 zł, w tym połowa zostanie dofinansowana. Dodał, że gmina Nakło wsparła 

Zarząd Dróg Powiatowych w tych inwestycjach kwotą 1 000 000 zł. Dodatkowo na terenie gminy Kcynia będą realizowane 

dwa zadania, tj. remont drogi na odcinku Grocholin-Rozpętek  (została tam zabezpieczona kwota 100 000 zł) i odcinek Górki 

Zagajne – Górki Dąbskie na kwotę 400 000 zł. Pan Dyrektor Bartosz Lamprecht zaakcentował, że od 2008 roku udało się 

zrealizować ponad 140 km odcinków dróg powiatowych. Dodał że w najgorszej klasie technicznej zostało do wykonania  

ok. 40 km dróg. Koszt remontów tych najgorszych odcinków to ok. 30 000 000 zł. Poinformował, że jeżeli chodzi o stan dróg 

powiatowych w rozbiciu na poszczególne gminy, to warto zauważyć, że na terenie gminy Kcynia znajdują się drogi  

w najgorszym stanie technicznym. Powiedział, że działania Zarządu Dróg Powiatowych powinny kierować się w stronę tej 

właśnie gminy. 

 Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, nawiązał do interpelacji, którą złożył na poprzedniej sesji  

w sprawie dokończenia budowy chodnika w Gorzeniu. Wyjaśnił, że Pan Starosta obiecał konsultację w tej sprawie  

z  Dyrektorem Lamprechtem. Zapytał, czy taka konsultacja odbyła się i czy budowa chodnika zostanie dokończona. 

 Pan Bartosz Lamprecht, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią, odpowiedział, że budowa 

w tym roku nie zostanie dokończona z uwagi kończący się rok. Dodał, że rozmawiał z Panem Starostą i że gdy tylko pojawią 

się środki finansowe, to budowa chodnika w Gorzeniu zostanie uwzględniona do realizacji w roku przyszłym.  

 Pani Beata Danielewska-Szymczak, Radna Rady Powiatu, powiedziała że ma spostrzeżenia, którymi chciałaby 

się podzielić. Oznajmiła, że kiedy 5 lat temu otrzymała po raz pierwszy raport o stanie dróg powiatowych, liczba fatalnych 

dróg na terenie gminy Szubin wynosiła około 30 km, a teraz jest to długość 6 km, co oznacza że stan dróg na terenie tej 

gminy znacznie się poprawił. Dodała, że nadal są jednak drogi takie jak Smolniki-Kowalewo, gdzie jest dużo do zrobienia. 

Nadmieniła, że nadal jest zła sytuacja w gminie Kcynia , co było szczególnie widoczne podczas objazdu dróg powiatowych, 

w których brała udział. Stwierdziła, że powinno się dążyć do zniwelowania tych dysproporcji między gminami. Zwróciła 

uwagę że wiele z jej wniosków zostało przez Zarząd Dróg Powiatowych zrealizowanych. Między innymi remonty dróg  

w Smolnikach, Słupach i Chomętowie, budowa chodników w Mąkoszynie czy Gąbinie oraz wiele drobniejszych spraw 

zgłaszanych podczas interpelacji i na bieżąco w okresie międzysesyjnym. Powiedziała, że chciałaby bardzo Panu 

Dyrektorowi Lamprechtowi podziękować za współpracę. Stwierdziła, że mówi to nie tylko w swoim imieniu, ale także  

w imieniu sołtysów i wielu mieszkańców gminy Szubin. Pani Radna Danielewska-Szymczak zaapelowała do Pana Starosty, 

aby nawiązał współpracę z Nadleśnictwem Szubin w sprawie remontów dróg takich jak Smolniki - Kowalewo. 

 Pan Ryszard Bagnerowski Radny Rady Powiatu, zaakcentował, że w dalszym ciągu nie otrzymał  odpowiedzi 

na pytanie  o dozwoloną  prędkość na obwodnicy. Zaapelował, aby umożliwić kierowcom otrzymanie informacji, czy znajdują 

się na terenie zabudowanym. Ponadto poinformował, że nie tylko Gmina Kcynia, ale również Powiat Nakielski przekazał 

środki finansowe (100 000 zł) na realizację budowy ronda w Kcyni. Zaznaczył, że jest to przykład dobrej współpracy Powiatu 

Nakielskiego z Zarządem Dróg Powiatowych. Pan Radny Bagnerowski zwrócił również uwagę, że stan dróg w gminie Kcynia 

jest znacznie gorszy, niż w innych gminach powiatu nakielskiego i zaapelował w imieniu mieszkańców tej gminy 

 o większe dofinansowania w celu zmniejszenia tych dysproporcji. 
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 Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, przypomniał, że na początku kadencji Rada Powiatu Nakielskiego 

przyjęła trzy priorytety: edukację, miejsca pracy i drogi. Zasugerował wypracowanie wspólnego stanowiska Rady Powiatu  

w sprawie zmiany przepisów, gdyż ochrona płazów nie może być ważniejsza od bezpieczeństwa ludzi. Stwierdził,  

że należałoby tę sprawę poruszyć na Konwencie lub na posiedzeniu Związku Powiatów Polskich. Podkreślił jak ważna jest 

siła wspólnego stanowiska w takich sprawach. Pan Starosta zwrócił uwagę, że istotnie jest nie tylko realizowanie inwestycji, 

ale także utrzymanie istniejących dróg. Powiedział, że bardzo istotne jest, szczególnie w dolinach rzecznych, gdzie 

występuje duże zamglenie, zaznaczenie brzegów drogi liniami krawędziowymi. Jeszcze raz zaznaczył, że na zwiększenie 

bezpieczeństwa na drogach powiatu nakielskiego powinno wydawać się więcej pieniędzy. Podał przykład przejścia  

dla pieszych w Paterku oraz oznakowania wysepek na drodze nr 247 Szubin - Kcynia. Na zakończenie wypowiedzi 

zaapelował, aby mieszkańcy powiatu nakielskiego reagowali na akty dewastacji mienia publicznego.     

 Pan Janusz Dąbka, Kierownik Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi, odpowiadając na  pytanie Pana 

Radnego Bagnerowskiego oświadczył, że beneficjentem obwodnicy miasta Nakło  jest Urząd Miasta i Gminy Nakła nad 

Notecią i to oni zarządzają organizacją ruchu. Dodał, że prawdopodobnie po okresie gwarancyjnym ta droga zostanie 

przejęta przez Rejon Dróg Wojewódzkich jako ciąg drogi nr 241, ale obecnie odpowiada za nią Gmina Nakło. 

 

Więcej pytań i uwag nie było.  

 

Ad. 6/ 

Pozyskiwanie środków zewnętrznych przez Starostwo Powiatowe oraz jednostki organizacyjne Powiatu 

Nakielskiego w roku 2015. 

 Pani Agnieszka Heftowicz, Dyrektor Wydziału Rozwoju, powiedziała, że materiał, który radni otrzymali, miał 

przede wszystkim na celu pokazanie, że większość środków zewnętrznych, które Powiat Nakielski pozyskuje, stanowią 

środki z Unii Europejskiej. Stwierdziła, że są to dużo większe środki w stosunku do środków pozyskiwanych ze źródeł 

krajowych. Podkreśliła, że ponadto materiał ten miał wskazać, że rok 2015 był przede wszystkim okresem kończenia 

perspektywy finansowej 2007-2013 (kończenie projektów, rozliczenia). Pani Dyrektor powiedziała że Powiat Nakielski 

zrealizował już wszystkie projekty. Poinformowała, że w dniu wczorajszym zakończyła się już kontrola ostatniego projektu.  

W związku z tym definitywnie zamykają perspektywę finansową 2007-2013. Stwierdziła, iż ma nadzieję, że w najbliższym 

czasie zaczną pozyskiwać już środki z nowej perspektywy finansowej. Oznajmiła, iż nie czekają biernie na to, aż będą 

ogłaszane konkursy. Przygotowują już dokumenty strategiczne, przygotowują mechanizmy, które są niezbędne do tego, aby 

pozyskiwać środki zewnętrzne. Pani Dyrektor podkreśliła, że starają się szukać nowych źródeł, które pozwolą dofinansować 

zadania realizowane przez Powiat Nakielski, w tym źródeł krajowych. 

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Ad. 7/ 

Informacja o działalności „Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie” 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, poprosił Panią Adriannę Nowicką, Prezesa Zarządu 

„Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie” o przedstawienie informacji. 
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 Pani Adrianna Nowicka, Prezes Zarządu „Nowego Szpitala w Nakle i w Szubinie”, powiedziała,  

że w przygotowanych materiałach przedstawiono w zwięzły sposób opis infrastruktury, a także usług, które świadczy szpital 

na terenie powiatu. Oświadczyła, że usługi świadczone są w dwóch placówkach szpitalnych, tj. w Szubinie oraz w Nakle nad 

Notecią. W Szubinie działają: oddział chirurgii ogólnej, chorób wewnętrznych, pediatrii oraz ginekologii i położnictwa. 

Natomiast w Nakle nad Notecią świadczone są usługi w zakresie chirurgii ogólnej, chorób wewnętrznych, zakładu 

opiekuńczo - leczniczego i ortopedii. Pani Prezes dodała że ponadto obie te placówki świadczą usługi w zakresie porad 

specjalistycznych. Poinformowała że szpital dysponuje czterema zespołami z zakresu ratownictwa medycznego. Jeden  

z tych zespołów to zespół specjalistyczny, czyli w jego składzie pracuje lekarz. Zaakcentowała, że w marcu zakończył się 

remont oddziału chirurgii w Szubinie a we wrześniu zakupiono nową karetkę dla zespołu specjalistycznego. Kończąc 

wypowiedź, Pani Prezes Nowicka powiedziała, że w miesiącu październiku w szubińskim szpitalu zakończył się remont  

oddziału pediatrii i został wybudowany od nowa blok operacyjny.  

 Pan Zbigniew Sabaciński, Radny Rady Powiatu, powiedział, że samorząd powiatowy dokonał obniżki czynszu 

za budynki, w których działalność prowadzi Nowy Szpital. Przypomniał, że środki te miały być przeznaczone na wypłatę dla 

pracowników. Zapytał w jakiej formie, od kiedy i komu (nie imiennie) są wypłacane te środki finansowe. Poprosił o materiał  

w ww. zakresie na piśmie. 

  Pani Adrianna Nowicka, Prezes Zarządu „Nowego Szpitala w Nakle i w Szubinie”, odpowiedziała, że środki, 

które zostały umorzone w części czynszu zostały przeznaczone na podwyżki dla pracowników z grup zawodowych: 

pielęgniarki, sanitariusze i administracja szpitala. Zaznaczyła, że do tej pory Powiat Nakielski umorzył czynsz dwukrotnie, 

natomiast szpital wypłacił już jakby pięciokrotną wysokość umorzonego czynszu. Dodała, że wypłaty są regulowanie  

na bieżąco. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Radny Rady Powiatu, powiedział, że Radni Powiatu otrzymali materiał opisowy 

odnośnie oddziałów, które działają w Nakle i w Szubinie. Prosił bardziej szczegółowy o materiał. Oznajmił, że chciałby 

wiedzieć, które oddziały generują zyski, a które straty. Wyjaśnił, że materiał taki będzie pomocny, gdy po jakimś czasie 

powróci się do tematu funkcjonowania „Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie”. Następne pytanie Pana Radnego 

Sabacińskiego dotyczyło oddziału ortopedii. Zapytał jakie zabiegi wykonywane są na tym oddziale oraz jakie jest 

zainteresowanie i zapotrzebowanie na tego typu usługi. 

 Pani Adrianna Nowicka, Prezes Zarządu „Nowego Szpitala w Nakle i w Szubinie”, odpowiedziała,  

że ortopedia jest pełnoprawnym oddziałem ortopedycznym z coraz lepszy wyposażeniem. Zaakcentowała, że jest to dość 

kosztochłonna dziedzina medycyny nie tylko ze względu na sprzęt jaki jest używany do wykonywania zabiegów, ale również 

części medyczne, które zostają w pacjencie. Dodała, że ortopedia jest młodym oddziałem, bardzo dobrze rozwijającym się, 

między innym dzięki personelowi, który jest nie tylko bardzo sprawny, ale również dobrze przygotowany merytorycznie  

do pełnionych przez siebie obowiązków i świadczonych usług. Oświadczyła, że w tej chwili na oddziale tym wykonywane  

są praktycznie wszystkie urazowe zabiegi, oczywiście poza zabiegami, które wymagają udziału wielu specjalistów  

np. w zakresie chirurgii naczyniowej czy neurochirurgii. Wyjaśniła, że wykonują również endoprotezy ale tylko  

w szczególnych przypadkach urazu ponieważ nie mają na nie kontraktu. Poinformowała, że coraz lepiej układa się 

współpraca „Nowego Szpitala w Nakle i Szubinie” z klinikami w Bydgoszczy. Oświadczyła, że niekiedy kliniki w Bydgoszczy 

przekazują pacjentów, by zabieg mógł być wykonany na oddziale w Nakle nad Notecią lub w Szubinie. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Radny Rady Powiatu, powiedział, że jego ostatnie pytanie dotyczy remontów  

i modernizacji, jakie zostały wykonane w szpitalu. Zapytał również, z jakich źródeł finansowych zostały zrealizowane  

te przedsięwzięcia oraz jakie są najbliższe plany w tym zakresie.   
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 Pani Adrianna Nowicka, Prezes Zarządu „Nowego Szpitala w Nakle i w Szubinie”, odpowiedziała, że plany 

dotyczą dalszego rozwoju w zakresie świadczonych usług. Poinformowała że z infrastruktury została do przeprowadzenia 

termomodernizacja budynków w Nakle i w Szubinie. Dodała, że posiadają fundusze i projekt ten będzie realizowany 

prawdopodobnie w 2016 roku. Zaakcentowała, że w ostatnich dwóch latach inwestycje ze środków własnych były wysokie 

jak na kontrakt, który posiadają. Dlatego do inwestycji podchodzą z rozwagą, bo najważniejsze dla Zarządu jest zadbać  

o płynność finansową szpitala. 

 Pan Ryszard Bagnerowski, Radny Rady Powiatu, zasugerował, że niższy personel medyczny szpitala powinien 

otrzymać podwyżkę pensji z pieniędzy, które zostały wypracowane przez szpital. Zwrócił uwagę, że nie można kreować 

sytuacji, w której niższy personel medyczny jest zbyt mocno zróżnicowany płacowo. 

 Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, stwierdził, że można mówić o jakości leczenia, ale najważniejsze  

są źródła finansowania. Powiedział, że dyrektorzy szpitali co roku mierzą się z problemem kontraktowania. Poinformował,  

że w tym roku Konwent Starostów postanowił zająć stanowisko w tej sprawie. Odbyły się dwa spotkania - w Świeciu  

i w Toruniu. Powiedział, że 9 listopada br. wypracowane zostało stanowisko w sprawie finansowania szpitali powiatowych  

w świetle przedstawionych propozycji NFZ-u na 2016 rok. Pan Starosta oświadczył, że Konwent Powiatów Województwa 

Kujawsko –Pomorskiego, mając na względzie bezpieczeństwo zdrowotne mieszkańców oraz zapewnienie ciągłości 

świadczeń, wyraził zaniepokojenie wobec proponowanego podziału finansowania lecznictwa szpitalnego zaplanowanego  

w budżecie NFZ na 2016 rok. Zacytował: „Oczekujemy wzrostu finansowania świadczeń na poziomie minimum 5% wyższym 

w stosunku do umów zawartych na 2015 rok.” Pan Starosta zwrócił uwagę, że podkreślone zostało, iż ten wzrost nie może 

wynikać z ilości zakontraktowanych procedur, ale w części ze wzrostu wyceny wartości procedur. Zaakcentował, że jest  

to niezwykle ważne i stanowisko to zostanie przekazane jako deklaracja do Związku Powiatów Polskich oraz  

do Ogólnopolskiego Związku Szpitali Powiatowych celem wypracowania wspólnych kierunków działań. Oświadczył,  

że odpowiedzią z Ministerstwa Zdrowia była informacja, że dysponentem tych środków jest Dyrektor Oddziału NFZ 

i to on może dokonywać zmian. Pan Starosta poinformował, że zmiany polegają na tym, iż kwota na województwo jest o 170 

milionów złotych większa, ale część tych pieniędzy przeznaczona została na podstawową opiekę zdrowotną (16%), część  

na podwyżki zapowiedziane przez byłego Ministra Zdrowia, Pana Mariana Zembalę, więc praktyczny wzrost na szpitale 

powiatowe wynosi 2,86%. Pan Starosta oznajmił, że otrzymali stanowisko Konwentu z prośbą o wniesienie uwag. Przeczytał 

fragment: cyt. „Chodzi oto aby przedłużyć termin negocjacji podpisywania umów do dnia 14 grudnia 2015 roku celem 

umożliwienia spotkania przedstawicieli Związków Powiatów Polskich i Ogólnopolskiego Porozumienia Szpitali Powiatowych  

z Ministrem Zdrowia.” Stwierdził, że inne pieniądze przeznaczane są dla szpitali uniwersyteckich i wojewódzkich, a inne dla 

szpitali powiatowych. Oznajmił, że postanowili, iż wniosą poprawkę do stanowiska i mają nadzieję, że będzie ona 

uwzględniona. Pan Starosta powiedział, że w dalszym ciągu oczekują finansowania o minimum 5% większego niż  

w ubiegłym roku. Dodał, że celem powiatu nakielskiego jest, aby „Nowy Szpital w Nakle i Szubinie” otrzymał wyższy kontrakt.  

 

Ad. 8/ 

Raport z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Nakielskiego za okres 2013 – 2014. 

 

Pytań i uwag nie było. 

 

Ad. 9/ 

Podjęcie uchwał w sprawie: 
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a) przyjęcia „Planu zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla powiatu nakielskiego” 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 19 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia „Planu 

zrównoważonego rozwoju publicznego transportu zbiorowego dla powiatu nakielskiego, która została zapisana  

w rejestrze uchwał pod Nr XIII/103/2015. 

 

b) przystąpienia Powiatu Nakielskiego w poczet członków zwyczajnych Kujawsko – Pomorskiej Organizacji 

Turystycznej 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Pan Adam Tchórzewski, Radny Rady Powiatu, zapytał, co wynika z tego, że będą członkami Kujawsko – 

Pomorskiej Organizacji Turystycznej i ile wynosić będzie składka członkowska.  

 Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, powiedział, że składka członkowska rocznie to kwota około  

4.000,00 zł. Poinformował, że przez to, że zostaną członkiem Kujawsko – Pomorskiej Organizacji Turystycznej, będą mieli 

większe możliwości co do pozyskania środków, będą mogli liczyć na wsparcie organizacji. Zwrócił uwagę, że z pomocy 

Kujawsko – Pomorskiej Organizacji Turystycznej w zasadzie już korzystają. Chodzi o udział w dużym projekcie, dzięki 

któremu pozyskali środki na udział Powiatu Nakielskiego w Międzynarodowych Targach Turystycznych w Berlinie. 

Podkreślił, że  gadżety promujące Przystań Powiat Nakielski sfinansowane były właśnie z tych środków. W związku z tym, 

że dotychczasowy efekt współpracy jest zadawalający, postanowili na kolejne zapytanie o udział w organizacji, wyrazić 

chęć przystąpienia do niej w charakterze członka zwyczajnego.  

 

Więcej pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 18 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia 

Powiatu Nakielskiego w poczet członków zwyczajnych Kujawsko – Pomorskiej Organizacji Turystycznej, która 

została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XIII/104/2015. 

 

c) przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów 

zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego; 
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 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 18 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie przyznania dotacji 

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru 

zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod  

Nr XIII/105/2015. 

 

d) Programu Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 18 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie Programu 

Współpracy Powiatu Nakielskiego z organizacjami pozarządowymi na rok 2016, która została zapisana w rejestrze 

uchwał pod Nr XIII/106/2015. 

 

e) intencji likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Paulinie 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie intencji likwidacji 

Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Paulinie, która została zapisana w rejestrze uchwał pod 

Nr XIII/107/2015. 
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f) intencji likwidacji Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Rozwarzynie 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie intencji likwidacji 

Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej typu rodzinnego w Rozwarzynie, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr XIII/108/2015. 

 

g)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod 

Nr XIII/109/2015. 

 

h) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2015 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2015, która została zapisana w rejestrze uchwał pod  

Nr XIII/110/2015. 
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i) zmieniająca uchwałę w sprawie przekazania w 2015 roku środków finansowych na Fundusz Wsparcia 

Państwowej Straży Pożarnej Województwa Kujawsko – Pomorskiego 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

przekazania w 2015 roku środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XIII/111/2015. 

 

j) rozpatrzenia skargi na Starostę Nakielskiego 

 Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 

Pytań i uwag nie było.  

 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał projekt uchwały, a następnie poddał  

go pod głosowanie.  

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 20 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia skargi  

na Starostę Nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr XIII/112/2015. 

 

Ad. 10/ 

Interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, złożył kilka interpelacji. Pierwsza z nich dotyczyła Liceum 

Ogólnokształcącego im. Bolesława Krzywoustego w Nakle nad Notecią. Powiedział, że niedawno dokonano odbioru 

kolejnego etapu restauracji fresków. Zapytał, co dalej będzie się działo. Poprosił, aby w budżecie na 2016 rok zabezpieczyć 

środki na wymianę okien. Kolejną  interpelację Pan Radny złożył w związku z dyskusją toczącą się na spotkaniu w I Liceum 

Ogólnokształcącym im. Stanisława Wyspiańskiego w Szubinie. Oznajmił, iż w trakcie dyskusji pojawiła się informacja,  

że z dniem 31 grudnia 2015 roku zostanie zlikwidowana linia autobusowa, którą wożono uczniów z terenu gminy Szubin  

do liceum w Żninie.  

Pani Beata Danielewska-Szymczak, Radna Rady Powiatu, stwierdziła, że to nie o tą linię chodzi.  

Pan Jarosław Warmke, Radny Rady Powiatu, kontynuując, stwierdził, iż pojawiła się propozycja, aby Powiat 

Nakielski dofinansował dojazdy uczniów do szkół szubińskich. Pan Radny poprosił, aby dokonano rozpoznania w zakresie 
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liczby uczniów, którzy ewentualnie chcieliby skorzystać z oferty kształcenia szubińskich szkół. Zwrócił uwagę, że teraz jest 

odpowiedni ku temu czas, ponieważ w pierwszych miesiącach roku młodzież podejmuje decyzję odnośnie szkoły, w której 

będzie kontynuować naukę. Pan Radny Warmke jeszcze raz poprosił o rozważenie tej możliwości. Następnie Pan Radny 

podziękował Pani Dyrektor Wydziału Edukacji Starostwa Powiatowego w Nakle nad Notecią za informację na temat 

wykonania programu „Oświata bez barier w powiecie nakielskim na lata 2009-2014”. Poprosił Pana Starostę o powołanie 

zespołu, który opracuje program w ww. zakresie na lata następne. Kolejna interpelacja Pana Radnego Jarosława Warmke 

związana była z kwestią pozyskiwania środków finansowych z PFRON. Pan Radny powiedział, że na ostatnim posiedzeniu 

Komisji Edukacji, Promocji i Sportu pojawiła się informacja dotycząca możliwości pozyskania takich środków na zakup windy 

dla Zespołu Szkół Specjalnych w Szubinie. W związku z tym zaproponował, aby w budżecie na 2016 rok zabezpieczyć 

środki na wykonanie projektu tej windy. Ostatnia sprawa, którą zgłosił Pan Radny Warmke, to kwestia remontu internatu przy 

I Liceum Ogólnokształcącym im. Bolesława Krzywoustego w Nakle nad Notecią. Przypomniał, że już kiedyś mówił o tym. 

Poprosił, aby w budżecie na 2016 rok zabezpieczyć środki na taki remont.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Radny Rady Powiatu, podziękował Panu Radnemu Warmke za głos w sprawie windy 

w Zespole Szkół Specjalnych w Szubinie. Powiedział, iż od Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nakle nad 

Notecią dowiedzieli się, że rzeczywiście mogą się pojawić w przyszłym roku takie środki PFRON. W związku z tym warto 

byłoby zastanowić się nad kwestią zabezpieczenia środków w ramach wkładu własnego na wykonanie tej windy. Pan Radny 

zwrócił uwagę, że szkoła specjalna w Szubinie funkcjonuje na dwóch kondygnacjach. Jest więc problem, aby dzieci mogły 

się przemieszczać między piętrami. Poprosił o rozważenie tej sprawy, zwłaszcza, że refundacja z PFRON może wynieść 

nawet 80%. Stwierdził, iż warto byłoby z tego skorzystać.  

 

Ad. 11/ 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, kolejno ustosunkował się do złożonych interpelacji. Powiedział,  

iż rzeczywiście został zakończony kolejny etap prac w zakresie renowacji polichromii w I Liceum Ogólnokształcącym  

im. Bolesława Krzywoustego w Nakle nad Notecią. Stwierdził, że jeszcze w grudniu br. będzie złożony wniosek o kolejną 

transzę środków finansowych. We wniosku tym będą ujęte środki niezbędne na wymianę okien. Zapewnił, iż są świadomi 

tego, że odsłonięcie fresków na kolumnach wspierających oraz ścianach spowodowałoby, że tych okien nie można byłoby 

już wymienić. Taka wymiana okien po wykonaniu renowacji polichromii zniszczyłaby cały efekt prac. Pan Starosta zwrócił 

uwagę, że na tegoroczny etap prac udział środków własnych był większy, niż środków zewnętrznych. Stwierdził, iż będzie 

trzeba zrobić wszystko, aby te proporcje były odwrotne. Zaznaczył, że są to już dziesiątki tysięcy. Razem z oknami może  

to być nawet kwota 150.000,00 zł. Pan Starosta powiedział, że jeżeli chodzi o kwestię dowozu uczniów do szkół,  

to ustawodawca postanowił, że odpowiedzialny za to jest samorząd gminny. Nic nie mówi się o dowozie uczniów do szkół 

ponadgimnazjalnych przez samorząd powiatowy. Stwierdził jednak, że można na ten temat porozmawiać. W ramach prac 

nad strategią rozwoju oświaty można przeprowadzić analizę, o jakiej wspomniał Pan Radny Warmke. Zaznaczył, że musi  

to się odbywać jednak w inny sposób, ponieważ nie można na to przeznaczyć środków powiatowych. Zwrócił uwagę,  

że będą rozmawiać na temat planu rozwoju sieci transportu publicznego. W tym względzie będą rozmawiać z różnymi 

przewoźnikami. Rozmowy te trzeba byłoby poprzedzić rozpoznaniem sytuacji w takich miejscowościach, jakie wskazał Pan 

Radny Warmke. Dodał, że w Szubinie dotyczy to potencjalnych uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Nakielski. Pan 

Starosta powiedział, że spróbują określić mapę całego powiatu w odniesieniu do miejscowości, w których jest potencjał  
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w ww. zakresie (chodzi tutaj głównie o miejscowości leżące w strefie granicznej powiatów). Stwierdził, iż warto podjąć ten 

temat. Zaznaczył, że jeżeli będą chętni do przewozu, to znajdzie się i przewoźnika. Następnie Pan Starosta odniósł się  

do kwestii dotyczącej programu oświata bez barier w powiecie nakielskim. Stwierdził, że w tym zakresie przedstawili radnym 

bardzo przejrzysty materiał. Powiedział, że wszystkiego nie udało się zrealizować. Wymagałoby to bowiem zaangażowania 

bardzo dużych środków finansowych. Zwrócił uwagę, że na czerwono zostały wyróżnione zadania, które zostały 

zrealizowane w ostatnich kilku latach. Widać więc, że zmierza to ku dobremu. Podkreślił, iż będą się starać, aby było jeszcze 

lepiej. Zadeklarował, że jeżeli będą mieli środki, to postarają się etapami realizować kolejne zadania w zakresie likwidacji 

barier architektonicznych, technicznych i komunikowaniu się w jednostkach oświatowych Powiatu Nakielskiego. Nawiązując 

do słów Pana Radnego Zbigniewa Sabacińskiego, Pan Starosta powiedział, iż wie, że winda w Zespole Szkół Specjalnych  

w Szubinie jest potrzebna. Stwierdził, iż wiadomo już, że będą uruchamiane środki PFRON (jest już chyba ogłoszony 

konkurs).  Oznajmił, że jeżeli będzie to możliwe, to będą o te środki zewnętrzne aplikować. Podkreślił, iż absolutnie nie chcą 

przegapić żadnej szansy. Zaznaczył, iż muszą się jeszcze zastanowić, w którym miejscu zamontować tę windę. Zwrócił 

uwagę, że jest tam kompleks budynków. Chodzi o to, aby winda służyła nie tylko Zespołowi Szkół Specjalnych,  

ale wszystkim użytkownikom ww. kompleksu. Dodał, iż nad tym problemem będą pracować fachowcy z Wydziału 

Architektury i Budownictwa. Na koniec Pan Starosta ustosunkował się do kwestii remontu internatu przy I Liceum 

Ogólnokształcącym im. Bolesława Krzywoustego w Nakle nad Notecią, którą w interpelacji poruszył Pan Radny Jarosław 

Warmke. Powiedział, że internat stanowi priorytet. Przypomniał, iż już na poprzedniej sesji wspominał o tym, iż chcieliby, aby 

w stołecznym mieście powiatu nakielskiego powstała swego rodzaju „strefa powiatowa”. Zwrócił uwagę, że w centrum miasta 

Nakło nad Notecią znajduje się  I Liceum Ogólnokształcące, internat, zaplecze Zespołu Szkół Żeglugi Śródlądowej oraz 

zakupiony przez Powiat Nakielski budynek przy ulicy Gimnazjalnej 10. Pan Starosta powiedział, że internat wpisują  

do programu termomodernizacji. Stwierdził, iż trwa właśnie batalia o zapisy odnośnie tego kiedy można uzyskać 

dofinansowanie na termomodernizację i w jakiej skali. Wyjaśnił, iż będzie to uzależnione od efektu, tj. od ograniczenia 

negatywnych skutków. Pan Starosta oznajmił, że jest walka o to, aby ograniczyć oczekiwania, przedstawiane przez 

zarządzającego środkami finansowymi (mowa jest bowiem o rodzaju elewacji, dachówek itd.). Stwierdził, iż jego zdaniem 

najistotniejsze jest to, aby to zostało wykonane solidnie. Zwrócił tutaj uwagę na mankament wskazywany przez Zespół Szkół 

Żeglugi Śródlądowej – chodzi właśnie o brak bazy noclegowej. Niektórzy rodzice nie chcą zdecydować się na mieszkanie 

swoich dzieci na stancjach. Zaznaczył, że problem ten nie dotyczy tylko i wyłącznie powiatu nakielskiego. Pan Starosta 

powiedział, że w projekcie, który będzie dotyczył szkolnictwa zawodowego, na które priorytetowo mają być przeznaczane 

środki unijne, chcą umieścić internat pod kątem modernizacji i osiągnięcia dodatkowych miejsc (chodzi tutaj o miejsca 

uzyskane kosztem likwidacji jednej ze świetlic oraz jednego mieszkania (to za 1,5 roku)). Stwierdził, że w tym względzie być 

może pojawią się jeszcze inne propozycje. Podkreślił, że jeżeli chodzi o termomodernizację, to budynek internatu jest 

zgłoszony w planie. Zwrócił uwagę, że Pan Radny już nie pierwszy raz dopytuje o kwestie remontu internatu w Nakle. 

Niestety cały czas są w jednym roku budżetowym. Oznajmił, że w tym roku budżetowym nie ma środków na remont tego 

internatu. Pan Starosta zaznaczył, iż mają nadzieję, że w najbliższym czasie rozpocznie się realizacja nowej perspektywy 

finansowej. Niestety Powiat nie ma wpływu na to, kiedy będą ogłaszane konkursy. Zwrócił uwagę, że w województwie 

kujawsko-pomorskim jest problem z tymi konkursami. Poinformował, iż spotykają się z ludźmi z innych województw i wiedzą, 

że konkursy są już tam uruchamiane. Na koniec Pan Starosta jeszcze raz zapewnił Pana Radnego Warmke, że internat przy 

I Liceum Ogólnokształcącym w Nakle nad Notecią będzie termomodernizowany.  
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Ad. 12/  

Wnioski i oświadczenia radnych. 

Pani Beata Danielewska-Szymczak, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że w ubiegłym tygodniu na przejściu dla 

pieszych przy Liceum Ogólnokształcącym w Szubinie miało miejsce potrącenie pieszego. Zwróciła uwagę, że zanim 

przyjechała karetka, pomocy poszkodowanemu udzielili uczniowie liceum (w tym miejscu Pani Radna wymieniła imiona  

i nazwiska ww. uczniów oraz nauczycielki szkoły). Stwierdziła, iż możliwe jest, że te osoby uratowały życie potrąconemu 

człowiekowi. Pani Radna Danielewska-Szymczak oznajmiła, że zasługują oni na to, aby o tym powiedzieć publicznie i w ten 

sposób ich wyróżnić. Zaznaczyła, iż tak chciała pokazać jaka młodzież jest w szkołach Powiatu Nakielskiego.  

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że z pewnością takie sprawy należy 

podkreślać.  

 

Ad. 13/ 

Wolne wnioski. 

Pan Tomasz Miłowski, Starosta Nakielski, podziękował Radzie za umożliwienie im wzięcia udziału  

w uroczystości oddania do użytku Nadnoteckiego Parku Przemysłowego. Stwierdził, iż miał okazję powiedzieć tam kilka 

słów. Powiedział, iż zadeklarował pomoc Powiatu Nakielskiego dla każdej gminy, która wystąpi z podobną inicjatywą. 

Zaznaczył, że Powiat Nakielski na strefę przemysłową w Paterku przeznaczył kwotę 300.000,00 zł. Następnie Pan Starosta 

odniósł się do kwestii zamiaru likwidacji dwóch placówek opiekuńczo-wychowawczych typu rodzinnego (chodzi po podjęte 

uchwały w sprawie intencji likwidacji placówek w Paulinie i Rozwarzynie). Uspokoił, że te jednostki będą po prostu 

przekształcone w rodzinne domy dziecka. Zwrócił uwagę, że na dzień dzisiejszy mają 4 rodzinne domy dziecka. Pan 

Starosta, nawiązując do tematu strategii rozwoju oświaty, przypomniał, że na początku sesji odczytał skład zespołu 

strategicznego do jej opracowania. Zaznaczył, że reguluje to uchwała nr 118/2015 Zarządu Powiatu Nakielskiego z dnia  

23 listopada 2015 roku. Stwierdził, iż istotną sprawę stanowi tutaj § 2 tejże uchwały cyt. „Określa się w szczególności 

następujące cele i zadania zespołu, o którym mowa w § 1: 

a) konsultacje społeczne wypracowanej strategii, 

b) wsparcie procesu diagnozy,  

c) uczestnictwo w warsztatach strategicznych,  

d) udział w wypracowaniu wspólnych celów strategicznych i operacyjnych.” 

Pan Starosta powiedział, że na wniosek firmy Vulcan dodali kolejny punkt. Firma poprosiła bowiem o wyznaczenie 

podzespołu redakcyjnego do spraw opracowania „Strategii rozwoju oświaty powiatu nakielskiego na lata 2016-2023”. W tym 

miejscu wymienił skład tego podzespołu redakcyjnego.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Radny Rady Powiatu, podziękował członkom Komisji Edukacji, Promocji i Sportu  

za inicjatywę zorganizowania spotkania w szubińskim liceum ogólnokształcącym oraz Radzie Powiatu Nakielskiego  

za wyrażenie zgody na to spotkanie. Pan Radny za obecność na spotkaniu podziękował Starostom, radnym powiatowym  

z terenu gminy Szubin oraz Burmistrzowi Szubina i samorządowcom gminnym. Stwierdził, iż podziękowania te należą się  

za to, że wszyscy wykazali wspólną troskę o I Liceum Ogólnokształcące im. Stanisława Wyspiańskiego w Szubinie. 

Oznajmił, iż ma nadzieję, że zaowocuje to dalszą współpracą w zakresie działań mających na celu rozwój ww. szkoły. Pan 

Radny Sabaciński powiedział, że celem tego spotkania było również ucięcie spekulacji na temat likwidacji szkoły. Podkreślił, 

iż o takim rozwiązaniu nie ma mowy. Pan Radny podziękował również lokalnej prasie za zainteresowanie tematem. 

Stwierdził, iż na temat sytuacji szubińskiego liceum ukazał się bardzo ładny obiektywny artykuł.  
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Ad. 14/ 

Zakończenie obrad. 

Pan Radosław Mrugowski, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował radnym i zaproszonym gościom  

za udział w sesji i zakończył obrady.  

 

  

                                                                                                                      PRZEWODNICZĄCY RADY 

                                                                                                                                                                                                                                                          

                                                                                                                       RADOSŁAW MRUGOWSKI 

Protokołowały: 

Katarzyna Stałowska 

 

Magdalena Ślagowska 

 

                                                                                

 


